
Version française – For English, please see below. 

Note explicative pour budget 23 24.  

Dans les perspectives annuelles de fin d’exercices, les résultats de l’asbl sont bons. Mais 

attention c’est un montant prévisionnel et les montants peuvent encore évoluer mais dans une 

petite marge.  

A ce jour, toutes les cotisations sont à jour, seules encore quelqu’une au transport.  

Les dépenses suivent leur court et au niveau des indexations de salaires, selon les 

informations de fin avril auprès du secrétariat social, il ne devrait plus en avoir d’ici 2024 !  

Dans la proposition de budget présentée ci-joint les salaires et les différents montants de 

bénévolats et indépendants ont été calculés avec 2.5% en plus que le résultat prévu d’ici le 

31/08/2023.  

Les cotisations, abonnement selon les services, et décisions en comité de gestion, doivent 

augmenter au vu des différentes indexations du niveau de la vie en Belgique qui ont eu lieu et 

qui risque de continuer en 2024.  

Pour le transport, le montant repris le budget proposé est fait sur la base votée en CA de mettre 

en place une surveillance dans tous les bus avec des adultes. (cfr note sur abonnement, pour 

les détails).  

Pour la cantine, à ce jour aucune augmentation d’abonnement est prévue au vu du food cost 

qui semble se stabiliser.  

PERISCOLAIRE Uccle : pour les activités les cotisations sont augmentées de 2.5% à 

l’exception de la natation qui doit augmenter de 5%. Effectivement les piscines augmentent 

toutes leur prix de location.  

Les casiers doivent augmenter de 8 %, les armoires de casiers ont eu une réelle augmentation 

de prix. 

La garderie Césame doit également augmenter de 2.5%, afin de suivre les indexations de 

salaires.  

Le périscolaire de Berkendael, ne doit pas augmenter ces cotisations, l’année dernière il y 

avait eu une augmentation grâce la gestion quotidienne, nous revenons à l’équilibre.  

 

EN 

Explanatory note for the budget of 2023-24. 

At the end of the financial year ending 31/08/2023, the results of the association are good. But 

beware, this is a provisional result and the amounts can still change but within a small margin. 

To date, all contributions are up to date, only some payments are still outstanding in transport. 

Expenses follow their normal course, no surprises. At the level of salary indexations, according 

to information received from the social secretariat at the end of April, there should be no more 

indexation by 2024! 

In the budget proposal presented for the financial year 2023-24, the salaries and the various 

volunteer and freelance contributions have been calculated with 2.5% indexation compared to 

the expected result by 08/31/2023. 



The subscription for various services, according to the decisions taken in the respective 

management committees, must increase in view of the various indexations in force in Belgium, 

which have taken place in 2023 and which are likely to continue in 2024. 

For transport, the amount included in the proposed budget is calculated on the basis of the 

proposal adopted in CA (22 May 2023) to ensure the surveillance in all buses with adults. In 

addition, transport fees are also heavily influenced by the energy crisis and the rise in fuel 

costs for buses. 

For the canteen, to date no increase in subscription is planned in view of the food cost which 

seems to be stabilizing. 

Périscolaire Uccle: for all activities the contributions are increased by 2.5% with the exception 

of swimming, which must increase by 5%, in view of the energy cost increase of the swimming 

pools. 

Lockers are to increase by 8%, as material for replacing/servicing locker cabinets were 

impacted by a significant price increase. 

The fee for garderie Césame must also increase by 2.5%, in order to follow salary indexations. 

The Périscolaire Berkendael will not increase the contributions, because last year there was 

already an increase. Thanks to the daily management of the activity, the activity returned to 

balance. 


